
Informace o KDS č.2

Zpráva z RZV (Tomáš Svoboda)

Zasedání'republikového zastupitelského výboru KDS dne 1.8.1990;
1) RZV určil komisi, která posoudí možnost koupě, případně našeho 
podílnictví na deníku Mladá demokracie.
2) Rozhodl o strategii KDS podzimních komunálních volbách; 
postup ve volbách záleží jen na rozhodnutí místních organizací 
nebo místních skupin, Jen na nich záleží, jestli do voleb přijdou 
samostatně nebe v koalici s ČSL, OF, případně dalšími partnery, 
koalice s KSČ se nepřipouští.

Zpráva o zahraniční Politice KDS (Tomáš Svoboda)

27. 8.-1.9. se koná v Helsinkách zasedání Evropské Demokratické 
Unie. Tato unie sdružuje všechny konzervativní a některé 
křesťanskodemokratické strany evropy.
Jednání se účastní dr.Václav Benda, ing.Eliáš a paní Freiová. Při 
tomto jednání by naše strana měla být přijata za plnoprávného 
čléna.

kandidáti do RZV

ing. Ilja Žváček nar.20.8.26 
navrhuje MO-Karviná

Informace z ČNR (Marek Benda'

V Praze má vzniknout přj sekretariátu KDS v Sokolské 
i sekretariát poslanců FS, ČNR a vládnoucích činitelů, který 
by měl stranickou 'akledou průběžně informovat. Dokud 
nezačne fungovat, budu. se snažit c činnosti ČNR informovat 
KDS já.

4 Po s~h'-á >-?ní vládního prohlášení a ^ady nevýznamných zákonů. 
Jzačaly 20. července 1990 prázdniny českého sněmu, které 
5 potrvají do 20« srpna. Během necelého prvního měsíce se 

ukázaly některé problémy, které budou do budoucna činit 
v piká potíže« Například po mé žádosti, aby nám členově vlády 
pžedložili své životopisy včetně minulé stranické 
příslušnosti . jsem byl oěkterýpj poslanci OF obviněn 
z kádrování. V české vládě je z 21 ministrů 13 bývalých 
členů KSČ, z toho tři (dr. Kubát, ing. Vrba, prof. Lukeš) 
byli členy až do prosince 1989. Dálo se ukázali jako poněkud 
nekonstruktivní poslanci HSD - SMS, kteří jsou příliš upnuti 
na moravskou problematiku.
Během jednoho až dvou týdnů po začátku zasedání ČNR máme 
schválit balík 4 zákonů (0 obcích, 0 okresních úřadech, 
□ obecních volbách a 0 Praze) potřebných pro komunální 
volby.
Zákon.o obcích vypadá poměrně rozumně (koncepce samospráva = 

starosta + obecní zastupitelstvo). Jsou v »'čm drobné legislativní 
nesrovnalosti (např. je ’’obec" společenství lidí nebo kus území, 
zas tůni teľ štva obvodů měst vílar; př 1 i š nočetná atd.),- ale 
v c e 1 k u h o z ř e j m ě b i ■ d u p o r? p o ? • o v a t .

Zato zákon o obecních volbách je nehotový $ nesrozumitelný. 
Na celé«» zákoně je víd&t, že se ^pec-hculo s jeho kř(pravou, 
a havče na radS- w^íst jsou x s-*.



a z napi-osto nejasných důvodů takto vytvořený. Hlavní problémy:
1. je nepřijatelné, aby starosta obce nebyl volen přímo
2. výhody většinového systému, který je v zákoně přijímán, jsou 
zcela negovány velikými (až 15 mandátovými) obvody, kde se až 15 
poslanců většinově volí: navíc dojde k neodvolatelnosti poslanců 
(odvolatelnost na místní' úrovni mi připadá nutná) a k velkým 
ztrátám hlasů (málokdo bude mít třeba 12 kandidátů, kteří mu 
budou sympatičtí — tak zaškrtne jen 3), Navíc je tímto zákonem 
maximálně potlačován význam stran.
3. V zákoně je celá řada dalších chyb, které mohou vyvolat 
kontraverzi u některých menších stran (např. v ústřední volební 
komisi mají zastoupení jen ty strany, které kandidují alespoň 
v polovině okresů -- což vylučuje účast např, Moravského hnutí).

Tento návrh zákona tedy nebudu podporovat a budu navrhovat 
většinový, jednomandátový u dvoukolový systém.
Zákon o hlavním městě Praze budu no dohodě s otcem 
doporučovat převést do hiupeterce fs, reboť Praha je hlavním 
městem federace, ■ ' •
W zákona o okresních úpadech vyčkávám na zdůvodnění 
navrhovatelů, neboť odvoláváním se na desítky vyhlášek 
a zákonů se stáv.á nečitelným. Je zde určité nebezpečí 
udržení nczic a pravomocí bývalých KNV resp. ONV.
Kdo z čtenářfi má vliv na nějaké poslance, ať na ně 
v uvedených směrech působí. kdo by měl nějaké podstatné 
připomínky, ať mi je zašle na adresu sekretariátu nebo domů.

A. ieětě poslední dvě poznámky:
1, spolupráce s poslanci ČSL (resp. členy vlády za ČSL) je 
zatím v našem zákonodárném orgánu výborná,
2» k mojí osobě - .kandidoval jsem (jako řádný člen KDS) za 
studenty na kandidátce OF a předpokládal jsem, že budu 
tvořit jakousi "spojku" mezi kluby OF a KDU. Hned na prvním 
klubu OF však došlo k situaci, že jsem byl obviněn 
z dvojjakosti a s odůvodněním, že řádní studentští poslanci 
neexistují, přinucen volit mezi OF a KDU. Zvolil jsem kdu. 
Přesto s řadou poslanců OF vycházím dobře.

POZOR! POZOR! Řada z vás neodeslala vyplněné dotazníky.
POZOR! POZOR! Stále neposíláte návrhy do stranických funkcí.
Navržení nemusí být členy vaší HO nebo MS.

Zastoupen»í na sjezdu-počet delegátů
MO-Výskytná 1, MO-Praha id-3, MD-Kladno 1, MO-Teplice 1, HO 
Karviná 4»MO-Liberec 1, MS-^ěnřín j, MO-Jablonec 2, MO-Ces.Lípa 
1, MO-Kralupy 1, MC-CB 3, NO—Vsetín 1, MO-Spxndl 1, MO-Neratovice 
1, MO-Prostě jdvl, MO--Ncv»Bydř 2, MO-Hrádek u Suš. 1 ,MO-Horažd 1, 
MO-Vodnany l, mq-lxbhošt i, MO-Chýnava 2. MO-Prahá 1-2, MO-Nová 
ves noH p,egí i , MO-Físěk 1 , MO—PÍzen 3, MO—Boskovice 3, HO—Praha 
5 -3, riC-st -ak. 1 , MO^ové město nad Met. 2, MO-Praha 9-1, 
^□-Humpolec » . MO-Bruh-tál l- MO-Jarom. 2, MO-Nov. Jič. : 1, 
HO-Vlach.Březí i, MO-Kříž^l. MQ-Brno 4, HO ^hab i, MO-PrehaA-Z, 
MO-Dobřiš 1- řD-LH-2, MG • Pel , MS-Kol. 1,


